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REFERAT 

 
Distrikts bestyrelsesmøde onsdag 20. november 2024 kl. 13.15-15.30 
i Aulum Fritidscenter 
 

Deltagere: 
Erik Sønderby, Gudrun Juelsgaard, Inga Alstrup, Birthe Munch Pedersen, 
Torben Færk, Niels Winther,  Mette Fog Nielsen 

 
Eventuelle afbud: 

 
Søren Kjærulff Andersen havde meldt afbud pga. møde i CPH. 
Bodil Wöhnert havde meldt afbud. 
Ellen Mehlsen havde meldt afbud. 
 

 
2. 
Godkendelse af referat fra 
mødet den 17.9.2024 
 

 
Beslutning: 
Referatet blev godkendt. 
 
 

 
3. 
Godkendelse af dagsorden 
 

 
Beslutning:  
Dagsordenen blev godkendt. 
 
 

 
4. 
Nyt fra formanden 
 

 
Referat:  
Erik gennemgik forskellige aktiviteter. 
Erik udtrykte sin glæde over at Temadagene kunne samle så mange 
mennesker: 

- Temadag ”Når livet som vi kender det bliver udfordret” med tidl. 
Biskop ved Aalborg Stift Henning Toft Bro og Rikke Lunddorf var 
en stor succes og samlede 105 deltagere. 

- Temadagen med Per Tostenæs omkring Ældreloven og 
Sundhedsreformen samt professor Bente Klarlund indlæg ”Yngre 
med Årene” var også en stor succes med 106 deltagere. 

- Temadagen ”Jeg er begyndt at glemme – Har jeg Demens?” med 
Daniel Skov Larsen med fokus på hjernetræning og demens i 
dagligdagen samlede 82 deltagere. 

 
Mette foreslog, at der blev oprette et inspirationskatalog med forslag til 
emner. Der er dog blandt koordinatorerne en ”ping-pong” med input til 
nye Temadage som fungerer virkelig fint. 
 
Gudrun gennemgik kort oplysninger fra Distrikt formands- 
næstformandsmødet i CPH: 

- Michael Bo har lovet, at der kommer nye billeder i 
billedcontaineren. Der er for mange ældre mennesker på de 
eksisterende billeder og ÆS er jo åben for medlemmer over 18 år. 

- Det skal være nemmere at få personer på plejehjem 
- Man skal aktivt arbejde på at forebygge ensomhed 
- Man skal være opmærksom på, at man ikke belaster de 

pårørende for meget. 
-  
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- Det er trods alt bedre at der kun er en syg, end to. 
- Inga forklarede, at der ikke blive udbetalt støtte til 

rejsearrangementer, men ÆS betaler udgifterne til 
annonceringen. 

Torben nævnet, at der også blev diskuteret, hvordan man kunne 
tiltrække nye medlemmer.  
 

 
5. 
Økonomi 
 

 
Referat: Inga gennemgik distriktets regnskab per 31.10.2024. Regnskabet 
var blevet fremsendt til deltagere inden mødet i mail fra Inga den 
12.11.2024. 
 
Der skal lægges mærke til følgende bemærkninger:  

- Der er 64.000 kr. i underskud.  
- Distrikt 2 har i år modtaget 309.000 i tilskud. Til næste år vil 

tilskuddet blive 266.000 kr., hvilket skyldtes en ændring i 
fordelingsnøglen. Fordelingsnøglen er afhængig af antallet af 
frivillige i afdelingerne, geografi m.m. 

 
Sundhedsudvalget har modtaget 50.000 kr. samt 5.000 kr. for hvert 
distrikt. SU skal aflevere regnskab senest den 1.12.2024, ellers bliver 
beløbet ikke udbetalt i år. 
 
Der skal afleveres et budget for 2025 til januar mødet. 
 
Beslutning: Regnskabet blev godkendt uden yderligere bemærkninger. 
 

 
6. 
Opfølgning og forslag 
til nye Temadage 
 

 
1. Ældrepolitisk ved Ellen 

Da Ellen ikke var til stede blev dette emne udskudt til næste 
møde. 
 Ældre Sagens landsformand Birger Rasmussen vil tale om 
ældrepolitik. 

 
2. Social-Humanitær ved Birthe 

Der skal afholdtes et møde med Regionen og et med 
kommunerne. Et møde i foråret, ultimo april eller primo maj med 
kommunerne, hvor det påtænkes at inviterer Ulrik Wilbek, hvis 
han fortsat er interesseret. Mødet i efteråret med Regionerne 
hvor man regner med, at Thomas Evers Poulsen kommer på - 
men hans pris kendes endnu ikke. Fra den anden side påtænkes 
at invitere en sygeplejerske eller en læge. Erik advarer om, at vi 
ikke laver en ”omvendt Bente Klarlund” men TEP’s honorar 
kommer formodentligt ikke op i det niveau. 
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3. Motion & Sundhed ved Gudrun 
Birger Rasmussen vil tale om ældrepolitik. 

 
4. IT ved Søren 

David Guldager 19. marts. 
 
Forslag til nye Temadage i 2025 – ved koordinatorerne. 
Vi kan selvfølgelig alle byde ind med forslag. 
 
Beslutning: 
 

 
7. 
Kasserer netværk 

 
Der var 13 deltagere og alt i alt var det et meget positivt møde. 
 
Der var et ønske om et kursus i budgetlægning gerne i begyndelsen af 
året. Et budget fra alle i begyndelsen af 2025 er at sætte målet for højt. 
 
Erik foreslog et møde for kasserer i april-maj 2025 hvor der undervises i 
Get-Paid og Navision. 
 
Beslutning: Nyt kasserermøde i 2. kvartal i 2025 
 

 
8. 
Nyhedsbrev 
 

 
Beslutning: Erik laver et nyhedsbrev ved udgangen af indeværende år. 
 

 
9. 
Sundhedsudvalgets arbejde 
 
 
 
 

 
Deltager fra Sundhedsudvalget denne gang var Mette Fog Nielsen. 
 
Temadagen var kaotisk i planlægningsfasen, men afviklingen forløb fint. 
Udvalget havde inviteret Limfjordsteatret, der i løbet af dagen gennemgik 
forskellige former for rollespil og andre muligheder for at aktiverer 
samtaler med demente. Der blev også introduceret en erindringskasse. 
 
De anbefalede også at man kunne anvende spillet ”Story Cubes” som 
udgangspunkt for en samtale. 
 
Mette kan stærkt anbefale at bruge gruppen. 
 
Silkeborg Medborgerhus kan derimod ikke anbefales. Hverken mad eller 
service kan ikke anbefales. Derudover skal man betale for parkering. 
 
Studiebesøg den 18. december i Aarhus. Vi skal besøge Velfærdsteknologi 
der ligger i Dokk1. 
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Mette mener, at man bør springe over yderligere Temadage. Resultatet 
står ikke målt med indsatsen. Der er p.t. ikke planlagt nogen nye 
Temadage. Torben foreslog, at der burde holdes et ”godt gedigent 
gammeldags” valgmøde, eventuelt i forbindelse med et formandsmøde. 
Der kan eventuelt søges om midler til at dække omkostningerne.  
Torben mener, at der er afsat midler til sådanne arrangementer. 
 
Erik påpegede, at én repræsentant fra Sundhedsudvalget altid er 
velkommen til at deltage i distriktsbestyrelsesmøderne, hvis de har 
indlæg til fælles interesse. 
 
 

 
10. 
Tilgængelighedsudvalget 

 
Vi kan udpege en fra Distrikt 2. 
Erik har søgt to - tre gange i Nyhedsbrevet uden resultat. Åse Brøndum, 
Sallingsund, kontaktede Erik. Hun havde et emne, Villy Poulsen.  
 
Beslutning:  Torben tager kontakt med ham. 

 
11. 
Forslag til valg af nyt 
landsbestyrelsesmedlem 
 

 
Ved Erik – Severin Sivesgaard er i forslag fra Syd. 
 
Gudrun anbefalede, at man samler samtlige valgbares præsentationer og 
udsender dem samlet. 
 
Beslutning: Ingen. 
 

 
12. 
Nyt fra landsbestyrelsen 
 

 
Ved næstformand for Ældre Sagen i Danmark John Kirstein. 
 
Beslutning:  
John deltog ikke i vores distriktsledelsesmøde – men kun til Formand-
næstformandsmødet. 
 
 

 
13. 
Nyt fra sekretariatet 

 
Ved Torben 
 
Referat: 
Udrulning af det nye bookingsystem starter i Vendsyssel. Herefter 
kommer Himmerland og man går således ned gennem landet. Færdig 
udrulning forventes at være overstået ved udgangen af 2026. 
 
Alle skal bruge systemet efter udrulningen, også Distrikt 2. 
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14. 
Nye mødedatoer 
 

 
Næste møder: 
14. januar 2025 Distriksledelsesmøde med Nytårsfrokost. 
18. februar 2025 Formand- næstformandsmøde forud for Årsmøder. 
8. april 2025 Årsmøde i Distrikt 2. 
 
Referat:  
Torben efterlyste emner/idéer til distriktsmødet den 18. februar 2024.  
 
Erik spurgte om man kunne invitere Ulrik Wilbek og Søs Philipsen, men 
Birthe påpegede, at de er inviteret til en Temadag. 
 
Andre emner blev diskuteret, men ingen beslutning blev truffet. 
 
Et emne kunne være, at en person kunne forklare forskellen mellem 
Kommunalt plejehjem og Friplejehjem. Gudrun og Birthe kontakter 
personer, der kan holde et foredrag om emnet. 
 

 
15. 
Eventuelt 

 
Ditte og Polle holder afskedsreception den 21. december fra kl. 13.30 til 
16.00. 
Deltagere fra Distrikt 2 er Erik, Gudrun og Inga. 
Erik har sørget for gave til Ditte og Polle. 
 


